
Milý příteli,  

ve svém posledním dopise píšeš, že by ses rád zúčastnil jako dobrovolník nějakého projektu. 
Velmi mě to zaujalo, proto jsem se informoval o možnostech dobrovolné činnosti také u nás, 
a překvapilo mě, kde všude potřebují pomoc. Možná bychom našli oblast, která nás zaujme 
oba, abychom měli příležitost opět se sejít. A pokud budeme moci zároveň udělat něco 
dobrého, bylo by to skvělé. Vždyť ne nadarmo se říká: „Dobrý skutek je často sám o sobě 
odměnou“. 

Co jsem tedy zjistil: Nejvíce možností pro dobrovolníky skýtá sociální oblast. Mohou 
například pomáhat lidem s různým typem zdravotního postižení, a usnadnit jim tak návrat do 
běžného života. V nemocnicích jsou dobrovolníci také vítáni. Lidský kontakt dobrovolníka 
s pacientem pomáhá v léčbě, pacienty motivuje a psychicky jim pomáhá. Dobrovolníci také 
umožňují efektivnější organizaci práce a času personálu. 

Velmi široké je téma dětí a mládeže. Práce dobrovolníků je důležitá v domech dětí a mládeže 
i ve střediscích volného času. A další oblast, která mě velmi zajímá, je péče o přírodní a 
kulturní dědictví a o životní prostředí. Desítky tisíc dobrovolníků popírají svou činností vžitý 
názor, že je jen něco za něco, a bezplatně pečují o významné lokality, sází stromy, starají se o 
ohrožená zvířata, budují naučné stezky nebo se věnují ekologické výchově dětí. Díky 
dobrovolnické pomoci probíhá mnoho akcí pro veřejnost, například Dny Země nebo 
biojarmarky. Jak víš z vlastní zkušenosti, lidé tak často navazují nová přátelství.  

Četl jsem, že do dobrovolné činnosti jsou aktivně zapojeni tři z deseti obyvatel Evropské unie, 
tj. asi 100 milionů osob, jež věnují svůj čas a zkušenosti na pomoc těm, kteří ji potřebují. Ale 
je stále mnoho těch, kteří o těchto akcích nic neví, takže si myslím, že je také důležité 
zvyšovat povědomí veřejnosti o užitečné práci dobrovolníků. V České republice slyšíme o 
dobrovolnících většinou v krizových situacích, zejména při záplavách. Pomoc v těchto 
situacích je nenahraditelná, protože lidé zasažení povodní zvládají její následky velmi obtížně. 
Je pro ně důležité vědět, že v té chvíli nejsou v tak těžké situaci sami a že jim je někdo 
ochoten nabídnout pomocnou ruku. 

A víš o tom, že EU vyhlásila letošní rok Evropským rokem dobrovolnictví? O důvod víc, 
abychom se nějakého projektu také zúčastnili, co Ty na to?  

Doufám, že se tedy brzy uvidíme. Měj se moc fajn. 

Zdraví Tě 

                                                        Tvůj český přítel 

 


